
Tento víkend vyvrcholili 
turbulencie na slovenskej 
politickej scéne. Vyhlá-
senia najvyšších predsta-
viteľov štátu svedčili, že 
vražda mladého novinára 
a  jeho partnerky rozdelila 
nielen vládnu špičku, ale 
aj nás, obyčajných ľudí na 
dva tábory... 
Našťastie, počas slnečného 
víkendu sme mali omnoho 
krajšie „starosti“ a pocity. 
Najmä tí, čo prišli 
v sobotu do kulturáku 
na známy bánovský 
cestovateľský festival. 
Spoločne s prednášajúcimi 
sme cestovali po svete 
a všade sme sa cítili 
bezpečne. Aj nedeľa 
bola slnečná a konečne 
aj tuhé mrazy poľavili. 
Ideálny čas využilo mnoho 
Bánovčanov na túr, 
napríklad aj na Čierny 
vrch. Slnko svieti a život 
ide ďalej, napriek tomu, 
že nad našou krajinou 
ostal visieť „čierny mrak“ 
neznámeho pôvodu....

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Novou zástupkyňou 
primátora učiteľka 
a poslankyňa MsZ 
Dana Švecová

Na festivale Hory, 
cesty, ľudia sme 
precestovali celý svet

Osobnosť mesta 
Bánovce nad 
Bebravou a najstarší 
Bánovčan Ľudovít 
Matejov

Bánovčanka Kristína 
Néč Lapinová 
vicemajsterka sveta 
v zimnom triatlone!

Neprehliadnite!
Upozorňujme 

na marcové dátumy:  
dni otvorených dverí 
na našich základných 
školách aj v mestskej 

knižnici, 9. marca 
výstava v MsKS 
a 16. marca Tri 
tvorivé tvory. 

Celoslovenská kampaň Slovenského Červeného kríža v našom meste 

Bánovská Valentínska kvapka krvi

Nová ambulancia funguje od 1. marca na Školskej ulici každý deň

V ústrety neurologickým pacientom

Cieľom náborovej kam-
pane Valentínska kvapka 
krvi® je podporenie bezprí-
spevkového darcovstva krvi 
a  získanie nových darcov 
prevažne z  radov mladých 
ľudí. Do druhej najväčšej 
náborovej kampane SČK, 
ktorá je už tradične spojená 
s  Dňom zaľúbených, sa za 
uplynulých päť rokov zapo-
jilo 130  645 dobrovoľných 
darcov, z  toho bolo 23 420 

prvodarcov. Valentínsku 
kvapku krvi organizuje SČK 
v  spolupráci s  Národnou 
transfúznou službou SR 
a  hematologicko-trans-
f ú zny m i oddelen ia m i 
nemocníc. Kampaň má 
ochrannú známku SČK.

V  bánovskom Mest-
skom kultúrnom stredisku 
sa bezpríspevkoví darcovia 
krvi stretli v  pondelok 26. 
februára a  odbery realizo-

vala Národná transfúzna 
služba v  Trenčíne. Záujem 
darovať k r v prejav i lo 
podľa evidencie 41 ľudí, 

darovať mohlo nakoniec 
iba 33 darcov, z  toho päť 
prvodarcov. Ďalšia „kvapka 
krvi“ v našom meste je 

naplánovaná na utorok 27. 
marca, tiež v  Mestskom 
kultúrnom stredisku.

  (ab) Foto: MsKS

Trenčiansky samo-
správny kraj dlhodobo 
aktívne rieši problém, ktorý 
sa týka nedostupnosti špe-
cializovanej ambulantnej 
zdravotnej starostlivosti 
v odbore neurológia v okrese 
Bánovce nad Bebravou. 
Situácia sa pre občanov 
stala neúnosná po smrti 

MUDr. Ľudmily Tvarož-
kovej, ktorá bola konateľkou 
a  odborným zástupcom 
spoločnosti MEDIC M+J, 
s.r.o. Táto spoločnosť pre-
vádzkovala v  Bánovciach 
nad Bebravou neurologickú 
ambulanciu a  po smrti 
menovanej lekárky má poza-
stavené povolenie na pre-

vádzkovanie neurologickej 
ambulancie do 19. apríla 
2018. Opätovné obnovenie 
prevádzkovania neurolo-
gickej ambulancie je však 
v danej chvíli otázne. Druhú 
neurologickú ambulanciu 
v Bánovciach nad Bebravou 
prevádzkuje Nemocnica 
Bánovce – 3. súkromná 
nemocnica, s.r.o., avšak 
z kapacitných dôvodov nie je 
schopná zabezpečiť posky-
tovanie zdravotnej starost-
livosti v  odbore neurológia 
všetkým pacientom, ktorí 
navštevovali ambulanciu 
MUDr. Ľudmily Tvarož-
kovej, ani ďalším pacientom, 
ktorí sú odosielaní na neuro-
logické vyšetrenie. 

Zamestnanci oddelenia 
zdravotníctva a  humánnej 
farmácie TSK denne 
pomáhajú občanom okresu 
Bánovce nad Bebravou pri 
hľadaní lekára neurológa, 
resp. pri sprostredkovaní 

neurologického vyšetrenia. 
Situáciu sa TSK usiluje riešiť 
systémovo a  podarilo sa 
mu pre okres Bánovce nad 
Bebravou získať ďalšieho 
lekára neurológa - MUDr. 
Moniku Röhmanovú. Tren-
čiansky samosprávny kraj 
po splnení zákonom stano-
vených podmienok vydal 
poskytovateľovi zdravotnej 
starostlivosti – spoločnosti 
NEUROMED – MUDr. 
Monika Röhmanová, s.r.o, 
povolenie na prevádz-

kovanie neurologickej 
ambulancie s  miestom 
prevádzkovania Školská 
768/25, 957 01 Bánovce nad 
Bebravou. Toto povolenie 
nadobudlo právoplatnosť 
dňa 19. decembra 2017. Roz-
hodnutie TSK bolo vyko-
nateľné dňom 1. januára 
2018. Týmto dňom mohla 
byť zahájená činnosť novej 
neurologickej ambulancie 
v  prípade jej zazmluvnenia 
zdravotnými poisťovňami. 

C eloslovenská kampaň Slovenského 
Červeného kríža Valentínska 

kvapka krvi® vyzýva hlavne mladých 
ľudí, aby darovali krv a boli tak 
„o kvapku lepší“. 23. ročník kampane 
bol odštartovaný 12. februára a končí 
16. marca. V našom meste boli odbery 
26. februára. 

S ituácia v jedinej neurologickej 
ambulancii v Bánovciach nad 

Bebravou bola dlhodobo kritická. 
Posledný prísľub spred mesiaca 
znel: otvorenie novej ambulancie 
od prvého marca. Viac informácií 
poskytla redakcii Bánovských novín 
Veronika Rezáková, vedúca oddelenia 
komunikácie a medzinárodných vzťahov 
Trenčianskeho samosprávneho kraja: 

Pokračovanie na 3. strane >>

Dobré správy  
pre bánovských pacientov

Okrem novej neurologickej ambulancie na Školskej 
ulici, ktorá má ordinačné dni každý pracovný deň od 
7.00 do 15.00 h (telefón 0911 123 330), máme ďalšiu dobrú 
správu pre bánovských pacientov: Vedenie Nemocnice 
Bánovce nad Bebravou oznamuje, že od 1. marca 2018 
zabezpečuje prevádzku interného oddelenia. 
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Ľudovít Matejov sa 
narodil 29. decembra 1919 
v  Skýcove ako druhé dieťa 
v  rodine, a  potom pribudli 
ešte dvaja súrodenci. Vyrastal 
v  skromnosti a  tradičnej 
kresťanskej viere. Základnú 
školu i  meštianku vychodil 
v  rodnej obci. V  roku 1939 
nastúpil ako vojak do nit-
rianskych kasární. Neďaleko 
bola kalvária a misijný dom. 
A  práve tu začala jeho celo-
životná dobrovoľnícka práca 
– pomoc iným. Mal vtedy 
potvrdenie tohto znenia: 
„Potvrdzujeme, že slobodník 
Ľudovít Matejov predáva 
pohľadnice náboženského 
rázu v  prospech misijného 
diela. Misijné kníhkupectvo 
a  obchod s  náboženskými 
predmetmi. Nitra, brat Gen-
cián.“ Potom prišla druhá 
svetová vojna... V roku 1942 
bol odvelený do Ruska, kde 
niekoľko mesiacov vykonával 
strážnu službu na viacerých 
miestach. Po vojne najskôr 
pracoval ako „úradník“ na 
rôznych postoch a v 50-tych 
rokoch bol „odvelený“ do 
bánovskej Tatrovky. „Vedel 
som písať na stroji, ale o fréze 
či sústruhu som nevedel 
absolútne nič,“ spomína pán 
Matejov. Po trojmesačnom 
preškolení za kovoobrábača 
v  Brne sa dostal medzi 
prvých strojárov v Tatrovke. 
V  roku 1952 sa oženil so 
skromnou o  štrnásť rokov 
mladšou Moravankou Ľud-
milou. Narodili sa im štyri 
deti - dcéry Vierka a  Evka 
a synovia Marián a Ľudovít. 
V  Bánovciach na Sládkovi-
čovej ulici šesť rokov staval 
dom, ktorý zároveň slúžil 
ako sklad vecí pre misie. 
Robil frezára i  sústružníka 
v Tatrovke vyše tridsať rokov, 
až do odchodu do dôchodku 
v  roku 1980. Dnes sa  teší 
z deviatich vnúčat a siedmich 

pravnúčat. O  manželov 
Matejových sa dennodenne 
stará dcéra Evka Žitňanová, 
ktorá ako jediná z detí ostala 
bývať v  Bánovciach, ale aj 
dcéra Vierka z Trnavy. 

Posielať balíky ľuďom, 
ktorí to najviac potrebovali, 
nebolo jednoduché. „Každý 
balík sa musel priniesť na 
colnicu rozbalený, aby colník 
skontroloval obsah. Až potom 
sa mohol zabaliť, napísať 
adresu a  poslať. Niekedy 
colníci vyťahovali, čo je 
zakázané posielať a často sme 
z troch balíkov nakoniec robili 
jeden. Colnice sme striedali 
a  hľadali sme ľudí, ktorí by 
mali porozumenie. Dobrých 
ľudí sme našli napríklad 
v Prievidzi, kde som cestoval 
vlakom každý týždeň celých 
osem rokov. Niekedy som 
nabalil aj desať desaťkilových 
balíkov...“ spomína pán 
Matejov. Expedícia balíkov 
na misie bola náročná, 
pracovníci pošty vedeli, že 
ide o katolícku akciu pomoci 
a  tá bola za socializmu pre-
nasledovaná. Niektorí boli 
prihorliví, zásielky nepúšťali, 
iní spolucítili... Pán Matejov 
chodil skromne oblečený. 
Spomína, ako sa ho raz vodič 
autobusu spýtal, do akých 
zberných surovín ten náklad 
vezie. Totiž, provizórne 
balíky tak vyzerali: „Potom 
som všetko vysvetlil a  vodič 
mi pomáhal pri nakladaní. 
Všetko záviselo od ľudí. Jedni 
boli ochotní, radi pomohli, iní 
poukazovali nevôľu pri prebe-
raní misijných balíkov... Ino-
kedy ma odhovárali, že moje 
iniciatívy nikoho nespasia, 
že je to len kvapka v  mori. 
Ale aj kvapky dokážu stvoriť 
more, ak nie skutočné, aspoň 
more lásky.“ Zo štatistiky 
pána Matejova napríklad 
vyberáme údaj o bánovskom 
Klube SMH, ktorý poslal 

v  roku 1984 päť jednokilo-
vých balíkov, 44 päťkilových 
balíkov, 134 desaťkilových 
balíkov za čo zaplatil poš-
tovné 34 226 korún. V roku 
1985 bolo zaslaných 3291 kg 
váhy za 57 370 korún! 

V osemdesiatych rokoch 
20. storočia sa misijná 
pomoc začala formovať do 
ofi ciálneho hnutia. Približne 
v  rokoch 1987 - 1988 orga-
nizoval páter Peter Straňák 
z  Turca prvé duchovné 
cvičenia pre dobrovoľných 

misijných pracovníkov. Mal 
kontakt s  poľským hnutím 
Maitra, ktoré bolo po svete 
už pomerne známe. Asi 
v  tých rokoch sa spomínaný 
páter, Ľudo Matejov spolu 
s  priateľom s  podobným 
životným cieľom Jozefom 
Dudášom a s jednou poľskou 
sestričkou stretli u  biskupa 
Dominika Tótha na úrade 

v Trnave, aby našli vzájomnú 
cestu misijného hnutia. 
A  tu biskup navrhol názov 
Slovenské misijné hnutie. 
Prvé stanovy SMH však 
boli zaregistrované až po 
„nežnej“ revolúcii v  lete 
1990. Prvým štatutárom sa 
stal Jozef Dudáš a  Ľudovít 
Matejov čestným predsedom 
hnutia. Po celom Slovensku 
začali, tak ako aj v  Bánov-
ciach, vznikať Kluby SMH, 
dnes ich funguje celkom 25. 
SMH poskytuje v  zmysle 
svojich stanov pomoc 
misiám v  duchovnej, mate-
riálnej i  finančnej oblasti, 
Dobrovoľníci SMH posielajú 

balíky kňazom, rehoľným 
spoločenstvám a  laikom 
pôsobiacim v zahraničí v asi 
30 krajinách sveta, a  oni to 
rozdávajú ľuďom v  núdzi. 
SMH podporuje aj rehole 
doma na Slovensku, realizuje 
rôzne iné aktivity, ako sú 
napríklad zbierky použitých 
známok, okuliarov, mincí, 
pohľadníc, ružencov, šatstva, 

a  pod. Kluby SMH sa zapá-
jajú aj do projektov, ako sú 
Adopcia srdca, Adopcia detí 
na diaľku, Boj proti chudobe, 
Tehlička pre Sudán, Angolu 
a  Keňu... Činnosť SMH sa 
mení a  rozširuje. Z  počia-
točného posielania balíkov 
a  kontajnerovej humanitnej 
pomoci sa v  posledných 
rokoch orientuje viac na 
pomoc slovenským občanom 
– chudobným, žijúcim na 
okraji spoločnosti, deťom 
vychádzajúcim z  detských 
domovov, Rómom. Misijné 
hnutie sídli od roku 1992 
v Dome sv. Vincenta v Ban-
skej Bystrici. 

Iba rok po ofi ciálnom 
založení SMH sa v  októbri 
1991 uskutočnilo v  Mest-
skom kultúrnom stredisku 
v  Bánovciach nad Bebravou 
celoslovenské dvojdňové 
stretnutie členov SMH. 
Hovorilo sa tu napríklad 
o  aktuálnej humani-
tárnej pomoci krajanom 
v  Rumunsku v  obci Gemel-
číčka: „Kamiónmi sme 
dopravili dar Hydrostavu 
– buldozér, traktor od ZŤS 
Martin a  dvesto metrákov 
cementu z Považských cemen-
tární Ladce. Ale aj iné veci, 
spevníky, knihy v  sume asi 
250 tisíc slovenských korún. 
Tamojší Slováci si po dve 
storočia zachovali s  vierou 
čistého slovenského ducha 
a  peknú spolupatričnosť 
napriek ťažkým podmienkam 
života bez cesty a  elektriny,“ 
hovorí pán Matejov. „Okrem 
duchovných vecí sme riešili 
aj také praktické. Napríklad 
sme sa dozvedeli o možnosti 
bezdaňového nákupu rôz-
nych vecí priamo v závodoch. 
Na našu žiadosť nám mnohé 
podniky dávajú dary, ktoré 
sú odosielané úmerne na 
jednotlivé kluby, čo je veľmi 
potešujúce, že sa s  takýmto 
porozumením stretáme. Áno, 
na poučenie nám je v Písme 
svätom napísane: Pýtajte 
a dajú vám...“ Dôležité je tiež 
pripomenúť, že pán Matejov 
nielenže organizoval, ale sa 
aj osobne zúčastňoval mno-
hých „expedícií“ s  humani-
tárnou pomocou, pri ktorých 
bolo nutné vybaviť obrovské 
množstvo byrokracie. 

V roku 1996 na základe 
návrhu predsedu Sloven-
ského misijného hnutia 
a  v  zmysle rozhodnutia 
čestnej komisie Slovenskej 
humanitnej rady sa 77-ročný 
Ľudovít Matejov sta l 
hlavným laureátom ceny Dar 

roka 1996. Ide o  morálne 
ocenenie s  poukázaním na 
ušľachtilosť a  dobro, ktoré 
konkrétni ľudia prejavujú 
skutkami. Odovzdávanie 
ceny sa uskutočnilo 18. 
júna 1997 v  Zrkadlovej 
sieni Primaciálneho paláca 
v Bratislave. 

 

Časom sa  rodina misij-
ných dobrodincov rozras-
tala. Postupne sa stretávali 
na duchovných cvičeniach 
aspoň raz mesačne. Samo-
zrejme, patrili k tomu aj spo-
ločné púte na rozličné miesta 
- Staré Hory, Levoča, Šaštín, 
v  roku 1987 Lurdy, ale naj-
častejšie sa putovalo k Panne 
Márii do Čenstochovej 
v  Poľsku. Mariánske púte, 
ktoré organizoval Ľudovít 
Matejov, neboli samoúčelne: 
„V  prvom rade slúžili na 
poďakovanie Božej Matke za 
sprevádzanie v  živote, aj na 
ceste humanitárnej pomoci 
a tiež na vyprosenie si milosti 
a  požehnania na ďalšiu 
prácu... Každá púť mala 
osobitné čaro, ale vždy tam 
bolo čosi spoločné – rodinná 
atmosféra v  autobuse, vzá-
jomné delenie sa so všetkým 
a veľa duchovných zážitkov.“ 
Možno za všetkých aspoň 
úryvok z jedného ďakovného 
listu od pútničky Eleny 
Pobudovej: „... Ujo Ľudov, vy 
ste nás naučili putovať... Tak 
veľa ste nás naučili, pokore, 
vernosti, službe, k láske našej 
matičke Panne Márii...“

Namiesto záveru opäť 
štatistika z  dokumentov 
pána Matejova. Napríklad 
v roku 2002 poslal celkom 23 
balíkov do Ruska, Kazach-
stanu a  Madagaskaru, za 
ktoré zaplatil poštovné 
44  330 korún, za balíky 
po Slovensku 3015 korún. 
V tom istom roku autami na 
osem etáp poslali pomoc na 
Oravu pre viacdetné rodiny. 
Prepravné ich vyšlo 62  345 
korún. Viezli múku, fazuľu, 
pracie prostriedky, oblečenie, 
obuv, potraviny, ovocie, ale 
aj cement, kotly na pevné 
palivo, sporáky, chladničky. 
„Cítili sme silu modlitieb 
mnohých, preto sa nám 
darilo. S  radosťou a  láskou 
sme to robili a rozdávali dobro 
mnohým ku cti a sláve Božej, 
lebo Pán Ježiš povedal: Čo ste 
urobili jednému z  tých naj-
menších, to ste mne urobili...“ 
hodnotí svoje celoživotné 
snaženie pán Matejov.

  Alena Borszéková

medailón2

Ľ udovít Matejov je zakladateľom a čestným 
predsedom Slovenského misijného hnutia 

na Slovensku a zároveň predsedom Klubu 
Slovenského misijného hnutia v Bánovciach 
nad Bebravou. Celý život nezištne posielal 
balíčky a balíky s humanitárnou pomocou 
ľuďom na Slovensku i do celého sveta, najmä 
do chudobných krajín „tretieho sveta“. 
V súčasnosti je najstarším občanom nášho 
mesta, 29. decembra 2017 oslávil 98 rokov. 
V októbri si za svoju celoživotnú humanitárnu 
pomoc prevzal ocenenie Osobnosť mesta 
Bánovce nad Bebravou. 

OSOBNOSŤ mesta Bánovce nad Bebravou Ľudovít Matejov 
Najstarší Bánovčan a nestor Slovenského misijného hnutia

Najskôr úradník,
potom tatrovák

Za socializmu bola
pomoc zakázaná

Zakladateľ SHM
a čestný predseda Organizátor 

zájazdov
na mariánske púte

Laureát ceny
Dar roka 1996

V  minulom roku vydalo 
katolícke Vydavateľstvo Lúč 
stostránkovú publikáciu 
Tí, čo majú vieru, vedia 
hory prenášať, najmä zo 
spomienok Ľuda Matejova 
z  Bánoviec nad Bebravou. 
Aj pre našu redakciu 
Bánovských novín sa 
stala darčekom a  zároveň 
studnicou spomienok pána 
Matejova, ktorý všetko 
dával na papier. Dnes 
mu už pamäť tak dobre 
neslúži...

Božia výchova je každému osožná. 
Človeka oberie o pýchu, inokedy 
o netrpezlivosť, lenivosť, nemiernosť. 
Robí človeka láskavejším, lebo 
si uvedomuje, ako je závislý od Boha 
a jeho milosti... Ľ. Matejov

Ľudovít Matejov s primátorom Mariánom Chovancom
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Cez projekt Zelená župa na ceste bližšie k obyvateľom Trenčianskeho kraja
Seminár o enviroaktivitách kraja i našich škôl

Spoluorganizátorom 
je okrem Centra environ-
mentálnych aktivít Trenčín 
aj  Štátna ochrana prírody. 
Účastníci sa oboznámili 
nielen s  cieľom projektu 
Zelená župa, ale sami 
a  osobne mali možnosť 

priamo odkonzultovať svoje 
predstavy či návrhy envi-
roprojektov v  rámci grantu 
Zelené oči alebo zistiť, či sú 
oprávneným žiadateľom. 
Organizátori seminára 
k environmentálnej výchove 
a  vzdelávaniu predstavili 

verejnosti aj projekt Prírodné 
záhrady v  Trenčianskom 
kraji. Účastníkov tiež zaujala 
aktuálna ponuka programov 
a projektov pre školy. Účast-
níci si zo seminárov odniesli 
materiály a pomôcky k téme 
environmentálnej výchovy, 
ktoré môžu využiť v procese 
výučby.             

Účasť na výjazdových 
enviroseminároch bola a  je 
bezplatná. Enviroseminára 
na bánovskom gymnáziu sa 
okrem domácich pedagógov 
z  gymnázia zúčastnili iba 
zástupcovia ZŠ Školská, 
ZŠ Duklianska, Mestského 
kultúrneho strediska a mimo 

nášho mesta zástupcovia ZŠ 
s  MŠ Slatina nad Bebravou 
a  ZŠ Zlatníky. Ako sa na 
enviroaktivity pozerá Elena 
Kacvinská, riaditeľka Gym-
názia Janka Jesenského? Tu 
je jej odpoveď: : „Naše gym-
názium dlhodobo vzdeláva 
svojich žiakov v oblasti envi-
ronmentálnej výchovy. Vyu-
čujeme samostatný predmet 
ekológia, separujeme odpad, 
zbierame použité batérie, 
elektrospotrebiče, papier, ap. 
V  škole strávia žiaci takmer 
polovicu svojho denného 
času, nadobúdajú v nej vedo-
mosti, získavajú kompetencie, 
potrebné pre život. Vedieť 

a  chcieť separovať odpad je 
dôležitou životnou kompeten-
ciou mladých ľudí, je to súčasť 
spoločenskej gramotnosti jed-
notlivca, preto sa maximálne 
snažíme túto kompetenciu 
u žiakov rozvíjať. Výjazdový 
enviroseminár v  rámci pro-
jektu Zelená župa nám pri-
niesol možnosť odkonzultovať 
projekty, o návrhoch ktorých 
už nejaký čas uvažujeme. 
Konkrétne ide o pokračovanie 
a  najmä rozšírenie projektu 
Ekoalarm, zameraného na 
separáciu odpadu. Realizácia 
tohto projektu v  škole pre-
bieha, ale pre udržateľnosť 
je žiaduce niektoré aktivity 

rozšíriť, dotiahnuť k  doko-
nalosti, pokračovať v  nich 
aj po skončení Ekoalarmu. 
Druhým zámerom s  envi-
ronmentálnym podtónom 
je vybudovanie prístrešku 
pre bicykle v  areáli školy. 
Viacerí žiaci i  pedagógovia 
majú záujem dochádzať do 
školy na bicykli. V areáli ale 
nie sú žiadne priestory na 
odkladanie týchto mimo-
riadne ekologických a zdraviu 
prospešných dopravných pros-
triedkov. Verím, že s pomocou 
poznatkov zo seminára sa 
nám podarí správne navrhnúť 
a zrealizovať tieto zámery.“

 (ab)

Z ástupcovia TSK organizujú 
v týchto dňoch výjazdové semináre 

s environmentálne ladeným projektom 
TSK s názvom Zelená župa vo všetkých 
okresoch kraja. Pre okres Bánovce nad 
Bebravou sa uskutočnil 27. februára 
na pôde Gymnázia Janka Jesenského. 

Milé dámy,
dovoľte mi, aby som sa k vám čo najsrdečnejšie prihovoril pri príležitosti Medzinárodného 

dňa žien. Aj keď ho niektorí ako prežitok komunistických čias neuznávajú, pre mňa je tento deň 
hlavne o úcte k ženám. Nespájam ho preto so žiadnou ideológiou, ale iba s nutným a pochopi-
teľným prejavom úcty k nim. 

Význam žien v našom živote je tiež nespochybniteľný historický fakt, keďže v dejinách náj-
deme množstvo príkladov, ako ovplyvnili chod dôležitých udalostí. Aj 
v súčasnosti je téma žien stále v popredí, najmä v súvislosti so zabezpe-

čením ich ochrany. Žena je a vždy bude vyváženou váhou v našej spoločnosti, ale aj v našich 
životoch. Predstavuje nehu, pochopenie, krásu, lásku a nepochybne aj krehkosť, o ktorú sa 
máme my, muži starať. 

Preto, milé ženy, chcem vám zapriať, aby ste mali každý deň naplnený láskou, radosťou, 
zdravím, bezpečím, pochopením a predovšetkým úctou, ktorú si od nás zaslúžite. Všetko len 
to najlepšie, vrátane nejakého milého darčeku, k vášmu dňu praje Marián Chovanec

 primátor mesta Bánovce nad Bebravou

Novou zástupkyňou primátora 

Dana Švecová
Mesto Bánovce nad Bebravou informuje, 
že od 1. marca 2018 nastúpi do funkcie 
zástupcu primátora Dana Švecová. 
K  uvedenému rozhodnutiu pristúpil 
primátor Marián Chovanec po tom, ako 
na uplynulom mestskom zastupiteľstve informoval, že jeho 
doterajší zástupca Peter Bulík končí v tejto funkcii ku dňu 
28. februára 2018. 
Prajeme novej zástupkyni primátora veľa úspechov 
a  veríme, že vzájomná kvalitná spolupráca prispeje 
k ďalšiemu napredovaniu mesta. Tlačová správa mesta

Z POHODLIA DOMOVA

sad_banovskenoviny_reklamnybaner_126x81_5_krivky.indd   1 28. 2. 2018   9:08:41

Oznam a odporúčanie urbárnikom
Výbor pozemkového 

spoločenst va Urbá r 
Bánovce, pozemkové spo-
ločenstvo (bývalý Urbariát 
v Bánovciach nad Bebravou) 
oznamuje svojim členom 
(urbárnikom), že posúdil 
doručované kúpno-pre-
dajné zmluvy, ktoré zasiela 
Vodohospodársky podnik 
Piešťany spoluvlastníkom 
spoločnej nehnuteľnosti 

(urbárnikom) za účelom 
odkúpenia časti parciel 
pozemkového spoločenstva 
(bývalého Urbariátu) pod 
Vodnou nádržou Prusy 
a v  jej okolí a má za to, že 
Vodohospodársky podnik 
Piešťany nerešpektoval 
zákon č. 97/2013 Z.z. 
o  pozemkových spolo-
čenstvách v  znení zákona 
č. 34/2014 Z.z.. Z  tohto 

dôvodu výbor pozem-
kového spoločenst va 
odporúča členom (urbár-
nikom), aby nepodpísali 
tieto kúpno-predajné 
zmluv y. Podrobnost i 
sa členovia dozvedia na 
valnom zhromaždení 14. 
apríla 2018. 

Viac informácií na 
internetovej stránke www.
urbar-banovce.sk

V ústrety neurologickým 
pacientom

TSK zaslal uvedené roz-
hodnutie po nadobudnutí 
právoplatnosti všetkým 
trom zdravotným poisťov-
niam do ich elektronickej 
schránky. K dnešnému 
dňu (28.2.) s  uvedeným 
poskytovateľom zdravotnej 
starostlivosti uzatvorili 
zmluvy ZP Dôvera, UNION 
ZP, Všeobecná zdravotná 
poisťovňa (ďalej len „VšZP) 
by mala uzatvoriť zmluvu 
od 1. marca 2018. V  tejto 
súvislosti predseda TSK 
zaslal aj osobný list priamo 
predsedovi predstavenstva 

a  generálnemu riadite-
ľovi VšZP, Miroslavovi 
Kočanovi so žiadosťou 
o  riešenie nedostupnosti 
špecializovanej ambu-
lantnej zdravotnej starost-
livosti v  špecializačnom 
odbore neurológia v okrese 
Bánovce nad Bebravou 
a s odporúčaním zazmluv-
nenia nového poskyto-
vateľa špecia lizovanej 
ambulantnej zdravotnej 
starostlivosti spoločnosť 
NEUROMED – MUDr. 
Monika Röhmanová, s.r.o, 
v  čo možno najskoršom 
termíne. 

Dňa 7. februára 2018 
predseda Trenčianskeho 
samosprávneho kraja Jaro-
slav Baška osobne infor-
moval predstaviteľov VšZP 
o  situácii s  lekármi špe-
cialistami v  Trenčianskom 
kraji a  požiadal Miroslava 
Kočana o  riešenie tejto 
situácie v prospech ich pois-
tencov a  našich občanov. 
Termín otvorenia činnosti 
novej neurologickej ambu-
lancie prevádzkovanej 
spoločnosťou NEUROMED 
MUDr. Monika Röhma-
nová, s.r.o, je od 1. marca 
2018.  (r)

Dokončenie z 1. strany >>
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Cieľom súťaže bolo 
z v ý š e n i e  p ove d om i a 
technického vzdelávania 
u  stredoškolskej mládeže 
a  propagácia technického 
vzdelávania. Súťaž je určená 
všetkým študentom stred-
ných škôl, ktorí majú záujem 

súťažiť a overiť si vedomosti 
v  súťažných oblastiach 
- matematika, fyzika, stroj-
níctvo a odborné strojárske 
zamerania, získať zaují-
mavé poznatky a skúsenosti 
a bližšie spoznať Strojnícku 
fakultu STU v  Bratislave. 

Študent štvrtého ročníka 
SOŠ strojníckej, odboru 
strojárstvo, Filip Poštrk, 
získal v  kategórii Trendy 

v  automobilovom prie-
mysle 2. miesto a  súčasne 
získal špeciálnu vecnú 
cenu Volkswagen Slo-

vakia. Súčasťou strojárskej 
olympiády bola aj jarná 
séria GRAND PRIX 2018. 
Ide o súťaž tímov. Súťažiaci 

študenti sa združili v  pra-
covných tímoch s  názvom 
Tea m A l fa :  š t udent i 
štvrtého ročníka - Šimon 
Chromek, Marek Blinka, 
Marek Čukan a  Erik 
Briešťanský a  Team Beta: 
študenti tretieho ročníka - 
Jakub Hudec, Peter Antala, 
Lukáš Predanocy a  Pavol 
Sedlák (na spoločnej foto). 
Súťažiacich čakali prak-
tické a teoretické strojárske 
úlohy. Team Alfa skončil na 
okruhu Hockenheimring 
na 1. mieste a  Team Beta 
na tom istom okruhu 
na 3. mieste. Chlapcom 
gratulujeme k  úspechu na 
prestížnej súťaži a prajeme 
im ďalšie úspechy v štúdiu.

 Zuzana Grešová

školstvo4

Úspechy študentov SOŠ strojníckej na strojárskej olympiáde 

Študenti pri preberaní ocenení... Foto: SOŠs

F inále 11. ročníka strojárskej 
olympiády sa konalo 15. februára 

2018 na Strojníckej fakulte Slovenskej 
technickej univerzity v Bratislave 
a bolo spojené s Dňom otvorených 
dverí. Študenti Strednej odbornej školy 
strojníckej z Bánoviec nad Bebravou 
boli na olympiáde úspešní. 

Krajský víťaz Jakub 
zo ZŠ Komenského 

Jakub Junás, žiak z 9.B 
triedy ZŠ Komenského, 
má angličtinu v  malíčku. 
Aj tento školský rok sa 
pustil do boja za najvyššími 
medailami. Po suverénnom 
víťazstve v  školskom kole 
postúpil do kola okres-
ného. Ani v  tejto kategórii 
olympiády v  angličtine ho 
písomné ani ústne kolo 
neprekvapilo a  stal sa 
víťazom. A tak ho Bánovce, 
s  vierou v  jeho schopnosti, 
posunuli reprezentovať náš 
región do krajského kola 
v Dubnici nad Váhom. 
Aj tu sa porotcovia bez 
váhania zhodli, že práve 
náš Jakub je ten pravý 
reprezentant Trenčianskeho 
kraja. A tak, ako jediný 
postupujúci pocestuje do 
nášho hlavného mesta. V 

Bratislave ho teda čaká 
celoštátne kolo olympiády, 
kde sa stretnú iba tí 
najlepší. To, že Jakub medzi 
najlepších patrí, dokázal už 
minulý rok, kedy skončil 
na krásnom piatom mieste 
na Slovensku. Držte mu 27. 
marca palce, aby aj tento 
rok dosiahol čo najlepšie 
výsledky. Veď nebolo by 
úžasné ukončiť deviaty 
ročník, a teda aj základnú 
školu, zlatom?  (zš)

Dni otvorených dverí v našich školách
Základná škola Duk-

lianska vás pozýva v stredu 
7. marca na Deň otvorených 
dverí. O  9.30 h je prvé 
stretnutie vo vestibule školy 
s  príhovorom riaditeľa 
a prehliadka školy, pre deti 
sú pripravené tvorivé dielne. 
Druhé také isté stretnutie sa 
uskutoční o  14.30 h s  tým 
istým programom. 

Základná škola Goraz-
dova otvorí v  utorok 13. 
marca pre rodičov budúcich 
prvákov vyučovacie hodiny, 
kde si budú môcť pozrieť 
kto, čo a  ako so žiakmi 
v  škole robí. Prvá hodina 
je od 7.45 do 8.30 h v triede 
4.A – matematika s pani uči-
teľkou Slávkou Kyšťákovou, 
druhá hodina je od 8.35 do 

9.20 v triede 4.B – vlastiveda 
a prírodopis s pani učiteľkou 
Ivetou Paulenovou a  tretia 
hodina je od 9.40 do 10.25 
h v  triede 1.C – slovenský 
jazyk a literatúra s učiteľkou 
Evou Turkovou.

Z á k l a d n á  š kol a 
Komenského organizuje 
Deň otvorených dverí 
v  piatok 16. marca v  čase 
od 7.45 do 15.30 h. Aj 
tento školský rok pripravili 
mnoho zaujímavostí a novi-
niek. Jednou z  nich sú aj 
vynovené triedy a  učebne. 
Školu nájdete aj na face-
booku ZŠ J.A. Komenského.

ZŠ Partizánska mala 
Deň otvorených dverí už 
vo februári a ZŠ Školská 1. 
marca.  (ab)

Výnimočný tábor CVČ 
Chcela by som vyjadriť 

úpr imné poďakovanie 
zamestnancom Centra 
voľného času za zorganizo-
vanie jarného prímestského 
tábora. Moja dcéra sa prí-
mestských táborov Centra 
voľného času zúčastnila 
už viackrát, ale tento 
tohtoročný bol výnimočný. 
Tým, že okrem sľubova-
ného bohatého programu 
– návšteva plavárne, kina, 
knižnice, športovej haly, 
hvezdárne v  Žiari nad 
Hronom, work shopov 
a hier – deti mohli plnohod-
notne využívať voľný čas aj 
v poobedňajších hodinách. 
Okrem iných edukatívných 
aktivít sa dozvedeli množ-
stvo užitočných informácií, 

napríklad vďaka programu 
o  prevencii kriminality, 
ktorého súčasťou bol aj 
terapeutický pes Amigo, 
alebo vďaka kurzu prvej 
pomoci, ktorý poskytol 
zdravotný pracovník Slo-
venského Červeného kríža. 
Bodkou za celotýždňovým 
pestrým programom bola 
exkurzia do Rádia WOW, 
ktorá bola nielen pre moju 
dcéru neopakovateľným 
zážitkom. 

Ešte raz veľká vďaka 
za to, že zamestnanci 
Centra voľného času robia 
stále viac pre to, aby deti 
v Bánovciach mohli svoj čas 
tráviť zmysluplne a  plno-
hodnotne.  

 Vladimíra B.

Februárový Deň otvorených dverí v  ZŠ Partizánska sa 
tešil záujmu rodičov, foto: ZŠ
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na facebooku 

 Spoločenská kronika

Sarah Hrbíková
Dávid Prekop
Lukáš Palo
Bruno Valach
Barbora Ježeková

Ester Michalková
Eliška Končírová
Sofi a Anna Valachová
Adam Mondok

Narodili sa

Ján Pilch *1927
Vojtech Žaťko *1928

Opustili nás

Spomienka 
Marie Kernová
Je piaty marec, pre nás smutný deň,
tretí rok, mamička, sníš večný sen
Vieme - zlá choroba Ti stála v ceste, 

no Ty už teraz si na lepšom mieste.
S láskou a vďakou na Teba spomíname,
v duchu Ťa mamička miliónkrát objímame...
...a nikdy nezabudneme.
 Tvoje dievčatá Lenka a Janka s rodinami

Výstava prác malých predškolákov 

Týždeň slovenských knižníc s besedou 

Detské kresby a  maľby 
ma vždy fascinovali. Ich 
postav ičky, zv ieratká, 
kvetinky a  stromčeky sršia 
milotou nepresných tvarov, 
ktorá každého vráti do svo-
jich detských liet. Povedia 
mnohokrát viac, ako hoci-
jaké abstraktné diela uzná-

vaných maliarov. Na výstavu 
Svet malého škôlkára v našej 
mestskej knižnici sa vždy 
veľmi teším. Knihovničky 
ma „protekčne“ vpustia dnu 
a osamote nasávam z týchto 
veselých obrázkov tú pozi-
tívnu energiu. Zároveň cítim 
aj snahu učiteliek, aby si deti 

už v  predškolskom veku 
našli pekný vzťah k  maľo-
vaniu, kresleniu, k  akej-
koľvek tvorivej práci. Možno 
už tu mnohé vedia, kto má 
talent a kto bude musieť na 
základnej škole ešte na sebe 
popracovať. Škoda len, že nie 
všetky výkresy boli označené 

menom a  vekom autora. Je 
predsa velikánsky rozdiel, 
keď maľuje sedem alebo 
trojročný umelec... Prajem 
všetkým návštevníkom až 
do štvrtku 8. marca také 
pekné pocity z výstavy, ako 
som mala ja...
Text a foto: Alena Borszéková 

Tento týždeň pre-
bieha v  Mestskej knižnici 
Ľudovíta Štúra Týždeň slo-
venských knižníc. Okrem 
výstavy prác škôlkarov 
a  Dňa otvorených dverí 7. 
marca sa vo štvrtok 8. marca 
o  10. hodine môžete tešiť 
na besedu s prekladateľkou 
detských kníh Evkou Lav-

ríkovou, učiteľkou ZUŠ D. 
Kardoša, ktorá už vyše roka 
vedie tamojší Knižný klub. 
Opäť sa môžeme spolu s ňou 
vnoriť do príbehov Doktora 
Proktora od nórského spiso-
vateľa Jo Nesba, alebo sa len 
tak porozprávať o  láske ku 
knihám a  k  čítaniu vôbec.. 
 (ab)

Bánovský diskusný klub 
so Štefanom Harabinom

Malomestský klub 
živého slova v  Bánov-
ciach nad Bebravou 
vás pozýva v  stredu 7. 
marca o 16.30 h na ďalší 
diskusný klub do hotela 

Arkádia. Hosťom bude 
bývalý minister spravod-
livosti Štefan Harabin. 
Vstup je voľný. Moderá-
torom večera bude Peter 
Bulík. 

Vybrali sme pre vás tri výkresy (šaško, kvetinka, princezné) od detí z MŠ Hollého, a bociana, ktorý je spoločnou prácou 
troj až sedemročných detí 5. triedy z MŠ 5. apríla... Možno týmto výberom sme chceli privolať jar, veď už je marec. A práve 
koncom marca k nám prilietavajú bociany...

Tak toto sú knihy za „facku“ vo výpredaji, ktoré na vás čakajú hneď pri vchode do prvej miestnosti knižnice. Môžete si z nich 
prísť vybrať počas otváracích hodín knižnice, a to v týždni od 9.00 do 17.00 h, v sobotu od 8.00 do 12.00 h. 

Knižný klub ZUŠ s Evkou Lavríkovou
Nie je ľahké v  dnešnej 

dobe moderných technológií 
a  internetu písať o  knihe. 
A  písať o  knihe v  marci 
je ako vyznávať lásku na 
Valentína. Prijala som túto 
výzvu, pretože viem, že 
aj napriek všetkým okol-
nostiam, sú medzi nami 
nadšení ,,knihomoli“, ktorí 
vedia, že kniha je spoločník, 
ktorý nesklame. Tak, ako 
opäť prichádzame na čaro 
papierových fotografií 
uložených v  albume, tak 
nesmieme dovoliť, aby sa 
zabudlo na čaro chvíle, keď 
s  knihou v  ruke popíjame 
čaj. Všetky tieto asociácie 
mi ,,bežali“ hlavou, keď som 
v utorok večer 27. februára 
sedela v  Knižnom klube 
Evky Lavríkovej.

Evka je srdcom a dušou 
takmer všetkých knižných 
aktivít dejúcich sa na pôde 

ZUŠ. Vyštudovala nórsky 
jazyk a  literatúru v kombi-
nácii s fi lozofi ou. K nórčine 
ju priviedla láska k  sever-
skej literatúre. Láska k lite-
ratúre ako takej ju vedie 
k  tomu, aby každodenne 
„prelúskala“ množstvo 
recenzií a našla titul hodný 
povšimnutia... a  mohla 
ho „podsunúť “ širšej 
verejnosti... a  aj  členom 
Knižného klubu. Knižný 
klub je vlastne skupina ľudí, 
nadšených čitateľov, ktorí sa 
raz za mesiac stretnú a  vo 
veľmi príjemnej, priateľskej 
atmosfére rozoberajú, 
buď konkrétnu knihu, 
alebo tému, objavujúcu sa 
v  literatúre... alebo hovoria 
o  konkrétnych autoroch... 
alebo sa zaoberajú psy-
chológiou a  konaním 
jednotlivých postáv... alebo 
hodnotia postoj a  postup 

autora pri písaní knihy. 
Napríklad v  utorok sa 
hovorilo o knihe Ratolesť od 
islandskej autorky Auđur 
Ava Ólafsdóttir... a  hoci ja 
som ju nečítala, bola som 
priamo vtiahnutá do deja 
a už tam, namieste rozhod-
nutá, že si ju isto prečítam. 
Každý zo zúčastnených má 
svoj vlastný názor, vlastnú 
predstavu a  vizualizáciu 
a práve pri týchto debatách 
jasne vidieť, že kniha je pros-
triedok k tomu, aby si každý 
sám v  hlave vytvoril svoj 
vlastný fi lm so scenárom, 
ktorý práve číta. Toto je 
jeden z  darov, aký nám 
kniha vie ponúknuť - rozlet 
našej vlastnej fantázie. 

Sú to rozhovory nielen 
o  knihách, ale aj o  kvalite 
a kvantite našich kníhkupec-
tiev... sú to rozhovory o tom, 
ako knihu vrátiť do rúk 

deťom, ako ich presvedčiť, že 
čítať treba. Sú to rozhovory 
o živote, pri čaji a bio „pres-
nidávke“... sú to návody, ako 
si vybrať správnu knihu.

Evka Lavriková sa 
venuje detskej literatúre... 
aj deťom. Učí ich milovať 
knihy. Je prekladateľka 
a  vie, aké je zložité hrať sa 
na schovávačku so slovíč-
kami a  výrazmi... hľadať 
to najsprávnejšie, najvý-
stižnejšie, také, ktoré v sebe 
skrýva viacvýznamovú 
metaforu... a pritom bojovať 
s  konzervatívnosťou nášho 
jazyka. Aj naše deti môžu 
hrať takéto verbálne scho-
vávačky... za predpokladu, 
že im to umožní ich slovná 
zásoba. Všetky slovíčka sú 
poukladané v  knihách... 
pekne vedľa seba. Stačí si len 
uvariť čaj a čítať. 

  Zuzana Bridová
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Po výhre sme na desiatom mieste 
Sokol Písek – Sokol Bánovce 28:33 (11:19)

Po remíze jeden bod do tabuľky
BKK – KK Zlaté Klasy B 4:4 (3061:3048)

Bánovčanka Kristína Néč Lapinová vicemajsterka sveta 
Na zimný triatlon do Kanady s minimálnym tréningom na snežniciach a rýchlokorčuliach 

Na še hád z a ná rk y 
vstúpili do stretnutia 
sebavedomo a od začiatku 
diktova l i tempo hry. 
Prezentovali sa koncentro-
vanou obranou, za ktorou 
stála pozorná Sakalošová. 
Hád z a ná rk y  t réner a 
Richarda Makýša prevýšili 
Písek aj v ofenzíve, či už z 
rýchlych brejkov, alebo po 
pohľadných kombináciách 
s efektívnou koncovkou. 
Do 14. minúty si vypra-

covali vedenie 8:2 a v  27. 
minúte Kristína Obstová 
poslala seba a spoluhráčky 
už do deväť gólového 
trháku 9:18.Tesne pred 
odchodom do šatní Boo-
rová uzavrela prvý polčas 
na 11:19. Naše dievčatá 
mali stretnutie výborne 
rozohrané a keď po zmene 
strán Alžbeta Obstová v 
34. minúte po prieniku 
gólom na 11:22 navýšila 
ve den ie  bá nov s kého 

Sokola na jedenásť zásahov, 
o víťazstve Bánovčaniek už 
nepochyboval ani najväčší 
pesimista. Domáce však 
nezložili zbrane, navyše 
naše d ievčatá zača l i 
zahadzovať šance. V 55. 
minúte Šelaisová z pravého 
krídla znížila na 27:30. 
Nepripustili sme však 
drámu a tromi gólmi, o 
ktoré sa postarala Hollá, 
Michnová a Matušincová, 
sme zmrazili šance domá-

cich na čo i len zisk bodu. 
V  poslednej minúte Peš-
ková technickou strelou k 
tyči uzavrela stretnutie na 
konečných 28:33.    

Zostava Sokol RMK: 
S a k a loš ov á ,  B e ž ov á , 
Čížová – Michnová  6/5, 
Bencová 2, Bridová 1, 
Srncová 3, Hullmanová 2, 
Hollá 2, Šipláková, A. Obs-
tová 7, Matušincová 6/1, K. 
Obstová 4.  

 (aj,rm,mp)

V 22. súťažnom zápase 
tejto sezóny získali naši 
kolkári bod a to za remízu 
4:4. Proti rezerve Zlatých 
Klasov nepodali hráči 

Bánovského kolkárskeho 
klubu ideálne výkony. 
Trio našich najlepších kol-
károv, menovite Jaroslav 
Podolák, Michal Papšo a 

Pavel Bročko vyšli bodovo 
naprázdno. To bol jeden 
z  dôvodov, prečo sme po 
šiestich dueloch prehrávali 
2:4. No vďaka celkovému 

vyššiemu počtu zvalených 
kolov sme vyrovnali stav 
na 4:4 a do tabuľky si pri-
písali bod.  

    (aj)   

Bánovská triatlonistka 
Kristína Néč Lapinová 
zažila niečo nové. Spo-
ločne s dvomi Slovákmi 

- Dušanom Šimočkom a 
Michalom Kubaliakom 
vycestovala do kanad-
ského Québecu, kde sa 

odohrali Majstrovstvá 
sveta v zimnom triatlone 
formátu „S3“ (namiesto 
atletického behu sa bežalo 
na snežniciach a namiesto 
bicykla sa korčuľovalo). 
34-ročná Bánovčanka 
dokázala na americkom 
kontinente získať cennú 
striebornú medailu, čo je 
pri jej premiére na tomto 
podujatí naozaj skvelý 
úspech. Michal Kubaliak 
obsadil medzi mužmi 4. a 
Dušan Šimočko 12. miesto. 
Pretekalo sa v náročných 
podmienkach. Silný mráz, 
prudký vietor a husté sne-
ženie komplikovali situ-
áciu na trati. Kristína Néč 
Lapinová po pretekoch: 
„Kvôli Majstrovstvám sveta 
v S3 zimnom triatlone 
som prišla o Majstrov-
stvá Európy v klasickom 
zimnom triatlone, kde 

boli moje šance po štvrtom 
mieste na svete veľké, ale 
vybrali sme správne. S 
Dušanom Simočkom a 

Michalom Kubaliakom 
sme zviditeľnili Slovensko 
v ďalekej Kanade a to aj s 
minimálnym tréningom 

behu na snežniciach a na 
rýchlokorčuliach.“          (aj)

Viac v rozhovore 
v budúcom vydaní novín.

Sledovali ste olym-
piádu? Priznám sa, že ja 
len tak okrajovo. Mám 
rada hokej a  krasokorču-
ľovanie. Biatlon mi pred 
rokmi do života vniesla 
Nasťa Kuzminová. Mám 
ju rada... a aj jej pozdravy, 
ktoré posiela po pretekoch 
domov - na Slovensko. 
V  jej ruskej slovenčine je 
toľko úprimnosti! Hovorí 
srdcom... na nič sa nehrá. 
Keď hodnotí svoj výkon, 

neschováva sa za žiadne 
výhovorky. Bojuje a  tvrdo 
,,maká“ za krajinu, ktorá 
ani nie je jej. Hrdo nesie 
slovenskú vlajku a so slzami 
v  očiach spieva slovenskú 
hymnu. Porodila dve deti... 
má 33 rokov... a  životnú 
formu. Jej vnútorný 
pokoj... jej myšlienky biele 
a čisté ako sneh z nej robia 
víťazku. Nasťa je milá... 
úprimná... naša. Rovnako, 
ako tá z Mrázika.

KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva v nedeľu 
25. marca na celodenný zájazd 

na náučný chodník Zbojnícke 
chodníčky pri Novej Bani 
a na hrad Revište. 

Občianske združenie 
Bánovskí chlpáči ozna-
muje, že akékoľvek otázky 
týkajúce sa  pomoci alebo 
adopcie psíkov treba volať 
na nové číslo 0919 173 077 
(číslo účtu zostáva nezme-
nené). Ľudia naďalej môžu 
nosiť teple deky, matrace, 

koberce, kvalitne granulky 
a  konzervy, atď. Momen-
tálne uvítajú najviac 
fi nančnú pomoc, nakoľko 
potrebujú vyplatiť 150 
eur za plechovú búdu na 
uskladnenie materiálu pre 
útulok. Viac na facebooku 
OZ Bánovskí chlpáči.

Dnes píše Zuza.nka

KST pozýva na turistiku 

Kontakt na Bánovských chlpáčov

 Prenajmem garsónku v  Uhrovci. Tel. 0915  351  330. 
 Kúpim 1 - 2-izbový byt, hotovosť. Tel. 0915 845 925.
 Odstúpim obchodný priestor v  BN - sídlisko Dub-
nička, za výhodnú cenu. Tel. kontakt 0949 295 162.
 Vymením 2,5 – izbový byt za väčší v centre mesta, 
rozlohou aspoň 70 m², najlepšie neprerobený, prípadne 
predám. Kontakt 0903  433  882. Realitné kancelárie 
nevolať!
 Predám 3- izbový byt v  BN – sídlisko Sever. Tel. 
0911 782 026.

INZERCIA

Informačné 
centrum 
ponúka
kopírovanie 
dokumentov



5. marec 2018 Číslo 9

I  keď dopoludnia bola 
sála MsKS naplnená len do 
troch štvrtín, popoludní 
si už každý musel svoju 
stoličku strážiť. A keďže 
sa naozaj nedá našim 
čitateľom sprostredkovať 
všetky prezentácie, chcem 
sa podeliť so svojimi 
dojmami aspoň z piatich 
našincov – Bánovčanov, 
alebo rodákov, či susedov. 
Spolu s nimi sme navští-
vili päť krajín na štyroch 
svetadieloch.

Stanko Janči je čer-
stvý štyridsiatnik, stále 
s  mladíckym duchom. Do 
Rumunska sa strojil na 
motorke už pred dvomi 
rokmi, avšak prišli mu do 
toho povinnosti čerstvého 
otecka. Svoj sen si splnil 
v  minulom roku, keď sa 
k  nemu pridala takmer 
o  generáciu mladšia 
štvorica. Ich prezentácia 
spájala video z  motorky i 
dronu, fotky a  namiesto 
komentára dobrá muzika. 
Tá mala ešte viac podfarbiť 
pocit slobody, ktorú sme si 
užívali priamo z  motorky, 
prechádzajúc krajinou. 
A  bol to vskutku vander 
v  priamom slova zmysle, 
lebo táborili v ministanoch 
mimo civilizácie, alebo 
v úplnej divočine, v horách. 
Neobišli ani zaujímavé 
technické stavby, ako mega-
priehrady a  mosty, alebo 
pamiatky, chrámy a hrady. 

Z tých tritisíc kilometrov za 
šesť dní sme si my, diváci, 
„užili“ len  tridsať minút. 
Vander po Rumunsku bol 
síce bez komentára, ale 
vyzdvihol jeden z hlavných 
cieľov cestovania – dob-
rodružstvo plné slobody.

Z Európy nás „bánovský 
sused“ z  Uhrovca Pavol 
Rusnák priviedol na naj-
vyššiu horu Afriky. Trojica 
mužov, z  toho jeden z ces-
tovky a  dvaja, čo si plnili 
svoje sny, sa v  sprievode 
prideleného afrického 
reindžera (s  muzeálnou 
vyše storočnou puškou na 
odstrašenie zveri) vybrali 
zdolávať jednu z mnohých 
strážených ciest na Kili-
madžáro. Tanzánia pocho-
pila, že z cestovného ruchu 
v  tejto lokalite bude dobrý 
biznis, ale ako hlboko si náš 
turista musel siahnuť do 
vrecka, sme sa nedozvedeli. 
Na najvyššiu horu Afriky 
vo výške 5895 metrov 
sa  šľape vyše tridsať kilo-
metrov, prespáva sa v dvoch 
táboroch kvôli aklimati-
zácii. Najskôr prechádzate 
tropickou džungľou plnou 
opíc, potom stepou so 
sukulentami a  nebezpeč-
nými rohatými potvorami, 
nakoniec púšťou, skalami 
i ľadovcom. Bielej „čiapky“ 
na vrchole Kilimandžára 
je, žiaľ, z roka na rok menej. 
Na vrchol sa každoročne 
dostane len 40 % z 15 tisíc 

turistov. Pre krátkosť vyme-
dzeného času sme sa od 
Pavla Rusnáka o  divokých 
zvieratách v  národnom 
parku Serengetine nedo-
zvedeli nič (možno niekde 
inde na prezentácii), ale 
zdolávačov výškových 
metrov inšpiroval dosta-
točne. Už len dobrý balík 
peňazí a  môže sem prísť 
každý, kto už zdolal tat-
ranské dvojtisícovky. 

Úplne inak - úsporne 
- poňala svoje dobrodruž-
stvo študentka Júlia Balá-
žová, rodáčka z Bánoviec. 
Za zážitkami sa vybrala 
úplne sama s  najlacnejšou 
letenkou a  stopom. Pred 
minuloročnými štátnicami 
sa rozhodla vyvetrať hlavu 
na hrebeňoch španiel-
skych hôr Sierra Nevada. 
Odvaha tejto krehkej 
dievčine naozaj nechýbala. 
Z letiska Malagy po pobreží 
mora chvíľu putovala 
autostopom, ale keď jej to 
policajti zakázali, vyrazila 
hneď do hôr. Sama, iba 
s mapou v  mobile, často 
bez signálu, s minimálnou 
znalosťou španielčiny. 
Za tri dni nestretla na 
horách nikoho. Užila si 
rôzne počasie a zdolala dve 

trojtisícovky. Istý úsek išla 
s Holanďanmi a potom do 
údolia zliezla s domácimi 
Španielmi. Tu sa zrege-
nerovala, konečne dobre 
najedla a prezrela pamiatky 
Granady i Malagy. „Potre-
bovala som si vyčistiť hlavu. 
Apelujem aj na ostaných, 
aby to vyskúšali a prekonali 
strach zo samoty. Zistíte, že 
na to máte...“ znel odkaz 
mladej odvážnej Júlie.

Toľko z doobedňajších 
prezentácií troch našincov. 
V  pestrej ponuke festi-
valu prišiel na rad ďalší 
Bánovčan až o  šestnástej 
hodine. Nebol to nik iný 
ako Branislav Štefánik, 
jeden zo zakladateľov 
festivalu Hory, cesty, ľudia. 
Z Európy a  Afriky sme sa 
presunuli k  protinožcom 
do Austrálie, konkrétne 
na ostrov Tasmánia s  naj-

krajšou prírodou. Ako 
Braňo povedal, žijú tu 
len potomkovia bývalých 
trestancov a  Angličanov, 
pôvodne oby vateľstvo 
kolonizátori „vyhubili“. Na 
opačnú stranu zemegule 
leteli s viacerými prestupmi 
až tri dni, z  Budapešti cez 
čínsky Peking, kde stihli 
navštíviť aj prísne strážené 
svetoznáme námestie 
s cisárskym palácom. Z aus-
trálskeho druhého najväč-
šieho mesta Melbourne sa 
na ostrov Tasmánia plavili 

trajektom celú noc. Prišli 
sem na sedem dní zdolávať 
80-kilometrovú trasu, 
akýsi náučný chodník 
naprieč celým pohorím 
Overland s  maximálnou 
nadmorskou výškou 1600 
metrov. Vraj najkrajší trek 
Austrálie. I keď Braňo svoju 
prezentáciu fotiek nazval 
Trek tasmánskou divo-
činou, prvá polovica viedla 
po vzorne upravených dre-
vených chodníkoch ponad 
rozsiahle močiare. Na 
každom približne desiatom 
kilometri mali návštevníci 
k  dispozícii miesto na sta-
novanie s  vodou a  suchou 
toaletou, a  pri tom chatu 
(nie vždy sa im tam ale 
ušlo miesto), drevené 
postele, stoly a  stoličky 
i kuchynku. Všetko v cene 
vstupenky na trek. Priam 
luxus na pomery v  našich 

slovenských horách. Tiež si 
tu vychutnali rôzne druhy 
počasia, od tropického 
tepla až po mráz. Močiare 
striedali dažďový prales 
s množstvo prekrásnych 
jazier. Niekde to bola cesta 
priam do praveku, dovolili 
si tu dokonca piť vodu 
priamo z  potoka... Bolo to 
nakoniec práve počasie, 
ktoré rozhodlo, že nezdo-
lali ani najvyššiu horu 
Tasmánie. Na trase sa síce 
z  informačných panelov 
dozvedeli, že tu žije vtá-
kopysk, ježura a  iné ende-
mické druhy, ale nemali 
šťastie sa s  nimi stretnúť. 
Braňo mal na tomto 
nezabudnuteľnom výlete 
doslova šťastie v  nešťastí. 
Už v prvý deň treku sa mu 
odlepila podrážka (značku 
obuvi neprezradil). Nejaký 
zahraničný turista mu 
daroval celý kotúč lepiacej 
pásky, s ktorou po celý čas 
mal topánku omotanú. Na 
záver značková turistická 
obuv skončila v  austrál-
skom kontajneri. 

Hneď po Braňovi 
dostali priestor na polho-
dinu Kristína a  Zdeněk 
Fousoví. Tridsaťjeden-
ročnú Bánovčanku, či 
Uhrovčanku Kiku skôr 
poznáme pod priezviskom 
Dobešová. Svadobnú cestu 
títo neúnavní cestovatelia, 
ktorí teraz žijú v  Prahe, 
absolvovali po Patagónii 
a  Ohňovej zemi. Bánov-
čanom prišli predstaviť 
Irán v  juhozápadnej Ázii. 
A  urobili to tak presved-
čivo, že sme im uverili, 
že táto krajina, zmietaná 
v  rôznych konfl iktoch, je 
na väčšine územia veľmi 
bezpečná, rozmanitá, veľmi 
vyspelá, ale najmä - a  to 
zdôrazňovali mnohokrát - 
plná úžasných ľudí. Iránci 
nie sú Arabi, ale Peržania, 
a aj ich náboženstvo je 
iný druh islamu. Aj  tu 

musia ženy nosiť potrebný 
„čador“ a  musia byť na 
verejnosti zahalené, i  tu 
cestujú a  trávia voľný čas 
muži a ženy zvlášť. Aj Kika 
musela nosiť hlavu i plecia 
zahalené po celý čas, i keď 
bola len hostka. Prišli sa 
zblížiť s  touto nevšednou 
krajinou, najali si auto 
a putovali z jedného mesta 
do druhého. Cítili sa všade 
maximálne bezpečne 
a obdivovali prírodu i kul-
túrne pamiatky. Žasli nad 
vykopaným tritisíc rokov 
starým mestom, ktoré 
je mnohonásobne väčšie 
ako grécka Akropola. Aj 
iránske tradičné jedlá im 
veľmi chutili a nebáli sa jesť 
čokoľvek. Až na záver cesty 
si Kika necítila žalúdok, 
lebo neodolala ochutnať 
syr od iránskych kočov-
ných pastierov, ktorých 
navštívili v horách. Tak ako 
sa Kika i  Zdeněk zbavili 
predsudkov o tejto krajine, 
snažili sa presvedčiť aj nás, 
ostatných. Možno sa im to 
nepodarilo u  všetkých, ale 
vniesli do našich pocitov 
viac „svetového“ pokoja.

Počas tých pár 
hodín strávenými medzi 
účastníkmi fest iva lu, 
bolo vskutku zaujímavé 
sledovať a  počúvať reakcie 
ľudí počas prestávok. Bol 
to predovšetkým obdiv 
a  akási zdravá závisť tým, 
ktorí im sprostredkovali 
obrazom i  slovom zaují-
mavé dobrodružstvá, loka-
litu, informácie. Inšpirácií 
tu, na bánovskom feste 
Hory, cesty, ľudia... bolo 
rozdávaných naozaj plným 
priehrštím. Aj odvahy 
a  chute mali návštevníci 
neúrekom. Už ostávala len 
taká „maličkosť“ - vyspo-
riadať sa s  odpoveďou na 
otázku: „Kde na to vziať 
peniaze?“

 Alena Borszéková
 Foto: od cestovateľov

reportáž 7

Na 17. ročníku festivalu Hory, cesty, ľudia sme prešli opäť celý svet
Cestovanie s Bánovčanmi po štyroch kontinentoch 

Braňo Štefánik s manželkou a ich priateľkou v tasmánskej divočine

Júlia Balážová sama na hrebeni španielskej Sierra Nevady

Kika Fousová vytešená z chutnej iránskej kuchyne

Už dopoludnia prvej marcovej soboty 
celé Mestské kultúrne stredisko voňalo 

gulášom. Akýmsi tradičným jedlom všetkých 
milovníkov turistiky a cestovania. Presne 
o desiatej otvoril primátor Marián Chovanec 
17. ročník festivalu Hory, cesty, ľudia, ktorého 
hlavným organizátorom je Klub slovenských 
turistov v Bánovciach nad Bebravou, kde 
je stále predsedom. Nezabudol spomenúť 
a vyzdvihnúť dvoch z trojice organizátorov 
a zakladateľov festivalu – Branislava Štefánika, 
ktorý vymýšľa scenár a pozýva hostí, a Antona 
Balažoviča, ktorý má na starosti technické 
zabezpečenie. 
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